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Verslag 
Ledenraad amateurvoetbal 

17 december 2022 

Het verslag bestaat uit: 

• Beknopte, zakelijk weergave van de vergadering per agendapunt;

• De Vraag & Antwoord (V&A), per mail gedeeld op 9 december 2022 met de ledenraad;

• De besluitenlijst;

• De actielijst.

Datum : 17 december 2022 
Tijdstip : 10.00 – ca 14.00 uur 
Locatie : KNVB Campus te Zeist 

Aanwezig 
Technisch voorzitter : Brigitte van der Burg 
Ledenraad : Theo Aaldering, Jos Blatter, Walter Blondeel, Henk 

Bolhaar, Jan Bosch, Gert-Jan Bravenboer, Ivar Brouwer, 
Eelco Bruinsma, Frans Cornelisz, Ludo Goudkuil, Ton 
Hendrickx, Henk Hoiting, Wim van Hoogstraten, Remko 
de Jong, Ingrid Kloosterman, Feitze Leemburg, Menso de 
Maar, Jos Op ’t Eijnde, Henk de Roos, Betty Schelle, 
Steven Schmitz, Wicher Schreuders, Mark van Toorn, Bé 
Veen, Sander Veld en Evert Woltjes. 

Directeur-bestuurder : Jan Dirk van der Zee 
Directeur Operations : Meta Römers 
Bestuurssecretaris : Mark van Berkum 
Bondsvoorzitter : Just Spee 
Raad van toezicht : Albert van Wijk, Tjienta van Pelt, Hassan Bettani en Jos 

Vranken 
Vanuit de arbeidsorganisatie Ron Francis (financieel directeur),  

Gijs de Jong (secretaris-generaal),  
Hans Schelling (operationeel manager) 

Diverse medewerkers van de KNVB 
Adviserende leden : Reglementscommissie – Folkert van Gansewinkel 

BAV – Ben van Olffen en Henk van der Pol 

Overige belangstellenden w.o. namens COH Paul Kools 
Afwezig 
Ledenraad : Ahmet Dikici (gemachtigde: Henk Hoiting) 

Jos Bartels deels aanwezig als toehoorder (gemachtigde: 
Ingrid Kloosterman) 
Marc Schoonebeek (geen machtiging afgegeven) 
Yvo Cobussen (geen machtiging afgegeven) 
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1. OPENING 
 

Brigitte van der Burg opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom.  

Met het oog op verslaglegging wordt het geluid van de vergadering opgenomen. Hiertegen worden 

geen bezwaren geuit.  

Spreekster memoreert de verkiezingen voor de nieuwe ledenraad en feliciteert alle (nieuw) gekozen 

ledenraadsleden. Als toehoorder aanwezig is een aantal nieuwe ledenraadsleden. Ze ziet uit naar de 

komende vier jaar.  

Met de komst van veel nieuwe ledenraadsleden gaat er ook van veel huidige ledenraadsleden 

afscheid genomen gaat worden. Hoe er afscheid genomen gaat worden komt later in de vergadering 

ter sprake.   

Voor wat betreft de voorbereidingen op deze najaarsvergadering: het afgesproken proces is gevolgd. 

Dit houdt in dat de agenda drie weken voorafgaand aan de vergadering is verzonden. Op 7 december 

heeft er een fysieke themabijeenkomst plaatsgevonden over de jaarrekening en de agenda. De V&A 

is een week voorafgaand aan de vergadering verzonden.  

Pier Eringa neemt vandaag afscheid als voorzitter van de raad van toezicht amateurvoetbal, maar 

moet vanwege persoonlijke redenen verstek laten gaan.  

In het kader van de opening wordt door Jan Dirk van der Zee (directeur-bestuurder amateurvoetbal) 

nog kort stilgestaan bij het WK in Qatar, dat op het moment van de najaarsvergadering nog bezig is. 

Uitschakeling in de kwartfinale is voor Nederland een feit. Ondanks de gaandeweg groeiende hoop 

dat we verder hadden kunnen komen en de teleurstelling dat dat niet gelukt is, kunnen we trots zijn 

op het resultaat. Spreker spreekt zijn grote waardering uit voor de bondscoach Louis van Gaal. We 

kunnen constateren dat dit jaar zowel de mannen als de vrouwen bij een groot eindtoernooi bij de 

laatste acht zijn geëindigd. 

Het WK in Qatar is in Nederland voor een groot deel ook bepaald door de discussie over de 

mensenrechten. Dat is begrijpelijk en terecht. Drie jaar geleden is de KNVB gestart met de Football 

Supports Change strategie waarbij de nalatenschap van de KNVB in Qatar na het WK centraal stond. 

Daarnaast wilden we trots zijn op de sportieve prestaties en wat we naast het veld achterlieten. Dat 

was meer dan alleen de One Love aanvoerdersband. Op deze punten hebben we resultaten geboekt, 

maar hadden we zaken ook graag anders zien gaan. 

De evaluatie van het WK is inmiddels gestart.   

Brigitte van der Burg rondt hiermee dit agendapunt af.  
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2. MEDEDELINGEN EN INGEKOMEN STUKKEN  

 

2.1 Berichten van verhindering  

Berichten van verhindering worden gemeld (zie afwezigen). Door verstrekte machtigingen zijn in 

totaal 28 stemmen vertegenwoordigd ter vergadering.  

Jos Bartels heeft aangegeven nog niet in staat te zijn deel te nemen aan de vergadering, maar wel 

een deel van de vergadering als toehoorder te zullen bijwonen.  

Van de nieuwe ledenraadsleden zijn als toehoorder aanwezig: Adriana Jaarsma-Romkema, Simone 

van de Ven, Gery Bisseling, Wim Kiggen, Theo Beckers, Frank van Mil, Caspar Tondeur en Erwin 

Visser.  

 

2.2 Overzicht Corporate Affairs 

Wicher Schreuders verwijst naar bladzijde 8 van de agendastukken. Daar staat een alinea over 

duurzame kunstgrasalternatieven. De ambitie is uitgeroepen om in 2030 naar volledig circulaire 

kunstgrasvelden te gaan. Bestaande velden en velden die de komende jaren worden aangelegd 

voldoen mogelijk niet aan die norm. Spreker vraagt wat dit betekent voor de clubs op financieel 

gebied?  

 

Mark van Berkum, bestuurssecretaris amateurvoetbal, geeft aan dat het primair gaat om het 

aanleggen van nieuwe velden. Er komen overgangsregelingen voor bestaande situaties.  

De vergadering heeft kennisgenomen van de verstrekte update vanuit Corporate Affairs. 

 

2.3 Update energielasten 

Voor een korte toelichting op dit agendapunt neemt Jan Dirk van der Zee het woord. Dit onderwerp is 

ook uitvoerig met de ledenraad besproken tijdens de sessies van 25 november en 7 december. 

Afgesproken is daarom vandaag vooral de hoofdlijnen nog een keer te benadrukken.  

Er is veel lobbywerk verricht. Spreker geeft aan blij te zijn met de compensatieregelingen die er mede 

daardoor nu liggen:   

1. De TEK-regeling (Tegemoetkoming Energiekosten): deze gaat in het eerste kwartaal van 

2023 vrijkomen.  

2. Het noodfonds van 6 miljoen (voor verenigingen die niet in aanmerking voor de TEK).  

3. Gemeente- en het provinciefonds: van 2023 tot 2025 300 miljoen beschikbaar. Voor 2026 en 

2027 naar verwachting c.a. 400 miljoen. Deze fondsen zijn breder en niet alleen voor 

verenigingen.  

4. Aanvullende middelen en maatregelen van gemeenten en provincies zelf. Dit gebeurt nu al en 

is cruciaal. Spreker geeft aan te verwachten dat gemeentes verenigingen niet laten omvallen 

en bijspringen. Anders is de KNVB er.   

 

Naast deze vier compensatieregelingen gericht op het acute punt van de hoge energierekening, is er 

de weg van verduurzaming om structureel energieverbruik en/of -kosten te verlagen. Daarvoor 
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kunnen de clubs terecht bij het KNVB-initiatief de Groene Club. Daarnaast is de KNVB samen met 

NOC*NSF, met de overheid bezig om subsidies toegankelijker te maken voor verenigingen (met 

name BOSA-regeling). Verder werkt de KNVB met ING en Warmtefonds aan een 

duurzaamheidsfonds waarbij verenigingen onder gunstige voorwaarden een lening kunnen afsluiten 

bij investeringen.  

Zaak is nu dat verenigingen de weg naar de compensatiemaatregelen vinden. Met het oog daarop 

komt de KNVB in januari met een energieloket voor verenigingen voor zowel de compensatie- als de 

duurzaamheidsregelingen. Vanuit dat loket wordt ook proactief naar de clubs gegaan om deze van 

kennis te voorzien. De kosten voor de inrichting van het energieloket en de investering in het 

duurzaamheidsfonds worden verwerkt in de lopende begroting.  

Met genoemde lijnen en initiatieven ligt er een op dit moment een stevig pakket. Hiermee wordt in de 

ogen van Jan Dirk van der Zee ook daadwerkelijk invulling gegeven aan ondersteuning van de 

verenigingen. Er is daarmee geen aanleiding om extra gelden vanuit het resultaat van seizoen 

2021/’22 te bestemmen op dit vlak. Op dit punt wordt bij agendapunt 5 teruggekomen. 

De ontwikkelingen voor wat betreft energie worden scherp gemonitord. Dat doen we samen met de 

overheid en NOC*NSF.  

Ton Hendrickx benadrukt het belang van de (energie)data die bij het energieloket inzichtelijk wordt bij 

te houden. De directeur-bestuurder geeft aan dat samengewerkt gaat worden met de partij die ook 

betrokken is bij de Groene Club. Het genereren van data gebeurt.  

Wicher Schreuders geeft aan bang te zijn voor de verenigingen die tussen wal en schip vallen. Voor 

sommige clubs kan het kwartaal 1 en 2 van 2023 namelijk te laat zijn of compensatie onvoldoende. 

Spreker vraagt aandacht voor de effecten van inflatie, waardoor clubs in de problemen kunnen 

komen. Dit valt buiten de regelingen. Door de directeur-bestuurder wordt aangegeven dat er aandacht 

is voor deze situaties.  

2.4 Kampioenshuldigingen    

De vergadering neemt kennis van de update.  

2.5 Reglement tuchtrechtspraak artikel 24 – Betrokkenen     
De vergadering neemt kennis van de update.   

2.6. Diversiteit en inclusie 
De vergadering neemt kennis van de update.  

 

Aanvullende mededelingen ter vergadering 

2.7. Uitslag verkiezingen en afscheid huidige ledenraad 

Bij de opening van de vergadering is al kort stilgestaan bij de ledenraadsverkiezingen die op 13, 14 

en 15 december hebben plaatsgevonden. In de nieuwe ledenraad keren 11 mensen terug, 19 

mensen maken hun entree. In totaal deden meer dan 80 kandidaten mee. Jan Dirk van der Zee geeft 

een compliment aan de collega’s die hard hebben gewerkt om de verkiezingen voor elkaar te krijgen.  
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Aan het einde van de vergadering zal er kort stilgestaan worden bij de vertrekkende leden. Op een 

later moment zal nog op een passende manier afscheid genomen worden.  

 

2.8 Sportlink 

Meta Römers, directeur operations, geeft na toezegging op 7 december ter vergadering vanuit 

klantperspectief een korte update ten aanzien van Sportlink.  

 

Er is gekozen om de verouderde architectuur te gaan vernieuwen. Op 1 januari 2022 is overgestapt 

naar een andere programmeur en vanaf dat moment is programmatuur omgebouwd. De focus lag 

daarbij op de continuïteit van het systeem. De afronding en start van een seizoen waren belangrijke 

momenten. Het is dankzij veel inspanningen goed gegaan.  In 2023 wordt de transitie zoals die is 

ingezet afgerond. Door deze slag kan het product Sportlink beter worden doorontwikkeld. Dit komt 

tegemoet aan de wens van ‘klant’ KNVB. De reorganisatie bij Sportlink zelf wordt parallel 

doorgevoerd.  

 

Eelco Bruinsma geeft in overweging de klantvriendelijkheid onder gebruikers te toetsen. Meta Römers 

meldt dat één van de belangrijkste ontwikkelingen de webversie is. Daarmee krijgen de clubs 

makkelijker toegang tot de clubvariant van het systeem. Als de webversie is afgerond wordt feedback 

bij de clubs opgehaald.  

 

3. VERSLAG LEDENRAAD 18 JUNI 2022 
 

Er zijn geen schriftelijke vragen gesteld over het verslag.   

Wicher Schreuders heeft twee vragen ter vergadering:  

• N.a.v. agendapunt 7 Brede aanpak voetbalpiramide. Besloten is dat het vanaf seizoen 

2023/’24 niet mogelijk is om als vereniging twee standaardteams te hebben in de 2e divisie, 3e 

divisie, 4e divisie en 1e klasse. Het is dan ook niet meer mogelijk om een nieuw tweede 

standaardteam in te schrijven. Spreker geeft aan dat hij later heeft begrepen dat een aantal 

clubs met twee eerste elftallen hier bezwaar tegen hebben en dat de KNVB daarover in 

gesprek is gegaan met die verenigingen. Hij stelt de vraag: wat is de stand van zaken 

daarvan en veranderd dit iets aan het besluit?  

 

Jan Dirk van der Zee geeft aan dat er gesprek is geweest met vier clubs. Basis blijven de besluiten 

die in de voorjaarsvergadering zijn besloten.   

• Bij de rondvraag is door Wicher Schreuders een vraag gesteld over de evaluatie van het 

besluit dat in december 2019 is genomen over veranderingen in het jeugdvoetbal. Dit zou 

meegenomen worden. Spreker ziet het echter niet terug in de actielijst.  

 

Jan Dirk van der Zee geeft aan dat de evaluatie van O18 en O21 competities nog plaatsvindt. Dit is 

door Covid verschoven. Het zal op de actielijst worden geplaatst.  
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Henk Bolhaar verzoekt ten aanzien van de besluitenlijst specifieker te formuleren. Spreker geeft 

daartoe twee voorbeelden:  

• Bij agendapunt 4 is de oproep vanuit de ledenraad gedaan aan het landelijk college van 

aanklagers om de boetes bij het terugtrekken van elftallen uit de A-categorie lager vast te 

stellen en te differentiëren. Deze mist op de besluitenlijst. Overigens is Henk Bolhaar content 

dat het college de boetes daadwerkelijk heeft verlaagd.  

• Bij de reglementaire aangelegenheden zijn agendapunt 10.1 en 10.5 niet vastgesteld zoals 

oorspronkelijk geagendeerd, maar zoals in later fase aangepast. Spreker pleit ervoor dat dit 

ook zo wordt aangegeven in de besluitenlijst. Dat voorkomt verwarring zodat niet lijkt dat het 

oorspronkelijke voorstel als zodanig wordt vastgesteld.  

 

De toezegging wordt gedaan en beide punten worden conform aangepast in de besluitenlijst.  

Henk Bolhaar maakt voorts de opmerking dat sommige punten van de actielijst lang liggen. Spreker 

pleit ervoor dat kritisch wordt gekeken naar de actielijst en doet een beroep dat de toezeggingen 

alsnog worden opgepakt.  

Mark van Berkum herkent de kritiek ten aanzien van 2 acties: het eerste punt op de actielijst en het 

punt over de resultaten van het onderzoek gericht op de ranglijsten. Het eerste punt is eerder al 

abusievelijk van de actielijst verwijderd. Het is nu teruggeplaatst. Reactie staat in het voorjaar van 

2023 gepland. Voor wat betreft het 2e punt: dit stond gepland om voor de najaarsvergadering te 

delen. Echter, de omvang is van dien aard dat nog een samenvattend overzicht gemaakt zal worden. 

De deadline in deze actielijst is daarop niet aangepast. Toezegging wordt gedaan om begin 2023 de 

samenvatting te delen.  

Met inachtneming van de toezeggingen en de opmerking dat het nog niet vastgestelde verslag van de 

vergaderingen in de toekomst eerder wordt gedeeld met de ledenraad, is het verslag van 18 juni 2022 

vastgesteld.  

 

4. TERUGBLIK EERSTE SEIZOENSHELFT 2022/’23  
 

Jan Dirk van der Zee gaat in op een aantal gebeurtenissen en ontwikkelingen.  

Spreker moet starten met het trieste bericht dat recent collega Pascal Zegwaard op 45-jarige leeftijd 

is overleden. Pascal was competitieleider in West en 21 jaar werkzaam bij de KNVB.  

De terugblik wordt voorts samengevat en puntsgewijs weergegeven:  

• De start is gemaakt met het KNVB Strategisch Plan 2022 – 2026. Het geeft veel energie om 

weer met elkaar te werken aan de ambities, doelen en missie.  

• Er is sprake van licht stijgende ledenaantallen. Als gevolg van de energiecrisis en hoge 

inflatie moeten we scherp zijn om onze leden te behouden. Met speciale aandacht voor de 

leden die het thuis niet breed hebben. Mooi initiatief in dit verband is “Niemand Buitenspel”.  

• Na drie seizoenen van corona verloopt de huidige competitie naar volle tevredenheid. De 

belangrijkste aandachtspunten en ontwikkelingen:  
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o De uitvoering van de nieuwe voetbalpiramide.  

o De pilot van de vernieuwde spelregels in het jeugdvoetbal bij de JO13 categorie B in 

Noord en West.  

o De invoering van de nieuwe structuur in de meidencompetities. Zo is er dit seizoen 

gestart met het 4-fasenvoetbal voor MO13 t/m MO20 en de Final League.  

• Het ingevoerde 3-en 4 fasenvoetbal in het jeugdvoetbal laat mooie resultaten zien. Het 

streven naar gelijkwaardige wedstrijden wordt door deze opzet gehaald.  

• Het competitieverloop in het zaalvoetbal wordt iets beïnvloed vanwege het feit dat een fors 

aantal sporthallen niet beschikbaar is (geweest) door tijdelijke opvang van vluchtelingen. Een 

aantal verdere ontwikkelingen in het zaalvoetbal:  

o De vernieuwing van de Eredivisie wordt positief ontvangen.  

o Nieuwe bondscoaches voor de mannen en vrouwen zijn aangesteld.  

o Start is gemaakt met de aanbevelingen uit het rapport van Hypercube.  

• Voor het eerst in de geschiedenis werd de competitiestart van de Azerion Vrouwen Eredivisie 

voorafgegaan aan een wedstrijd om de Supercup. Daarnaast wordt er in de Azerion Vrouwen 

Eredivisie toegewerkt naar een twaalfde club in de Azerion Vrouwen Eredivisie.  

• Na het EK in Engeland waar de Oranjeleeuwinnen in de kwartfinale werden uitgeschakeld is 

een nieuwe bondscoach gekomen, Andries Jonker. De eerste opdracht voor hem was de 

kwalificatie voor het WK 2023 in Nieuw-Zeeland en Australië. Dit is gelukt. We hebben zin in 

het toernooi en zijn aan het kijken hoe we zoveel mogelijk fans kunnen betrekken.  

• Begin december was het 10 jaar na het overlijden van assistent-scheidsrechter Richard 

Nieuwenhuizen. In de afgelopen weken is in aanloop naar dit moment vanuit de media veel 

belangstelling geweest. Ondanks de stabiliteit in het aantal incidenten, blijven we waakzaam. 

• De tendens van vuurwerk in het amateurvoetbal lijkt door te zetten. Dat baart grote zorgen en 

vraagt om actie.  

 

Jan Bosch vraagt of als er iets wordt uitgevraagd de ledenraad daar altijd  in CC kan worden.   

Jan Dirk van der Zee geeft aan dat het niet logisch is om de ledenraad in alle uitvragingen mee te 

nemen. Uiteraard zal de ledenraad wel meegenomen worden in de grote ontwikkelingen.  

 

Jos Op ’t Eijnde vraagt om een grondige evaluatie van de wijzigingen die dit jaar zijn doorgevoerd in 

het fasenvoetbal en meisjesvoetbal. Daarnaast geeft spreker aan dat hij ziet dat in categorie B de 

teams vele kilometers moeten rijden. Hij geeft in overweging mee desnoods een derde keer tegen 

dezelfde tegenstander uit de buurt te laten spelen.  

 

Ludo Goudkuil geeft aan dat de nieuwe voetbalpiramide de reisafstanden zou verkorten. Hij ontvangt 

signalen dat mensen zich afvragen of dit wel is gelukt en dat mensen nu juist verder moeten reizen 

dan eerder. Hij vraagt zich af of de ledenraad daar een evaluatie van tegemoet kan zien?  

Henk Hoiting geeft in reactie op de opmerking hiervoor aan dat pas bij de indeling van de competities 

van volgend jaar te zien is wat de reisafstanden gaan worden. Spreker stelt de vraag hoe het zit met 

de reisafstanden in de ‘dunne’ competities bij de meiden en JO23? Het zijn leuke, gelijkwaardige 

competities, maar wat betekent dit voor de reisafstanden?  
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De directeur-bestuurder geeft aan dat evaluatie onderdeel van het proces is. Reisafstand wordt als 

aandachtspunt meegenomen.   

Menso de Maar vraagt of de teamindex accurater wordt door het fasenvoetbal?  

Jan Dirk van der Zee geeft aan daarop op dit moment geen antwoord te kunnen geven.  

Wicher Schreuders geeft aan dat de voorzitter van de vereniging waar Richard Nieuwenhuizen actief 

was ongenuanceerde kritiek heeft geleverd op de KNVB en vraagt om reactie dienaangaande. Jan 

Dirk van der Zee verwijst in dit verband naar eerdere berichtgeving van zijn kant de appgroep van de 

ledenraad. Daar is al gereageerd.  

 

5. VERANTWOORDING SEIZOEN 2021/’22   
 

5.1 Verslag bestuur amateurvoetbal seizoen 2021/’22 

Henk Hoiting doet ter vergadering twee verzoeken:  

• Hij mist een overzicht van de ontwikkelingen van het KNVB scheidsrechterscorps in het 

jaarverslag. Gelet op de noodzakelijke aanpak van het scheidsrechterstekort en de (extra) 

middelen daarvoor is het verzoek voortaan een rapportage met betrekking tot scheidsrechters 

mee te nemen in het jaarverslag, dan wel de jaarrekening.  

• Ten aanzien van het (stijgende) ledenaantal: het verzoek om het onderscheid tussen 

spelende leden en niet spelende leden mee te nemen in de komende jaarrekeningen. Zo kan 

ook worden gezien hoe de ontwikkelingen in dat verband zijn.  

 

In reactie geeft Jan Dirk van der Zee aan dat beide punten concreet in de nieuwe strategie staan en 

daarmee ook onderdeel van rapportage zullen zijn. Los van rapportage zijn het daarmee ook 

onderwerpen die op andere momenten aan de orde gaan komen in het verband van de ledenraad. 

Henk Hoiting informeert of e.e.a. ook meegenomen gaat worden in de werkconferentie van februari 

2023.  
 

Mark van Berkum reageert door aan te geven dat de werkconferentie in februari wegens de vele 

nieuwe gezichten in de ledenraad vooral in het teken gaat staan van introductie. Meta Römers voegt 

daaraantoe dat arbitrage nadrukkelijk genoemd staat in de strategische visie en dat in de organisatie 

ook meer focus is gebracht op dit punt door de inrichting van een specifieke lijn van arbitrage binnen 

de afdeling operations. Het plan dat wordt opgesteld voor wat betreft scheidsrechters wordt na 

bespreking binnen directie ter kennisname met de ledenraad gedeeld.  

Met inachtneming van de toezeggingen is er kennisgenomen van het verslag van het bestuur 

amateurvoetbal over het seizoen 2021/’22.  

 

5.2 Verslag raad van toezicht amateurvoetbal seizoen 2021/’22  

De ledenraad neemt kennis van het verslag van de raad van toezicht over het seizoen 2021/’22.  
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6. FINANCIËN 
 

6.1 Jaarrekening amateurvoetbal 2021/’22  

In de voorbereiding op deze vergadering is al veel informatie gedeeld. Ook in de agendastukken is 

veel toegelicht. Meta Römers geeft ter vergadering daarom een toelichting op hoofdlijnen: 

De jaarrekening wijkt in positieve zin aanzienlijk af van de begroting. Afgezet tegen de begroting is 

het exploitatieresultaat €4.491.000 hoger. De jaarrekening laat daarmee per saldo een positief 

resultaat zien van €3.504.000. 

Het was door corona moeilijk een begroting op te stellen voor het seizoen 2021/’22. Het perspectief 

was onduidelijk. Er is toen een conservatieve begroting vastgesteld met de afspraak een 

veiligheidsmodus te hanteren en binnen de organisatie voorzichtig te manoeuvreren. Samengevat 

valt op: er heeft een ledenstijging plaatsgevonden van 2,7%, er waren vollere stadions dan van 

tevoren gedacht, de competities zijn uitgespeeld en het seizoen heeft nog niet extreem geleden onder 

inflatie en stijgende energiekosten. Wanneer er een positief resultaat is, is de afspraak dat eerst wordt 

gekeken naar de hoogte van het weerstandsvermogen. Daarvoor is met elkaar een methode 

afgesproken. De risico's zijn door corona wat gestegen, met als resultaat dat het gewenste 

weerstandsvermogen wat omhooggaat. Het weerstandsvermogen stond op 7,9 miljoen euro, maar 

dat moeten we naar 9.1 miljoen euro brengen. Dat betekent dat we van het positief resultaat van 3,5 

miljoen euro, 1,2 miljoen euro aanwenden voor het aanzuiveren van het weerstandsvermogen.  Er is 

voorts een reservering gemaakt t.b.v. de Nationale Voetbaldag. Dan resteert 2,1 miljoen euro voor 

bestemming. Vanuit directie/ bestuur is een voorstel gedaan om dat te bestemmen. Het voorstel is in 

de stukken opgenomen. Samengevat: het voorstel is om 1 miljoen te bestemmen bij de clubs door 

middel van een vouchersysteem (voor de drie pijlers: zaalvoetbal, KNVB Scheidsrechters en de 

juniorencompetitie), 504.000 voor voetbal (veilig en sportief sportklimaat) en 600.000 voor een impuls 

van de organisatie.  

Zoals op 7 december met elkaar besproken zijn er vanuit de ledenraad nog een aantal kaders 

meegegeven. Deze kaders zijn uitgewerkt en in de aanvullende stukken gedeeld. De kaders zullen 

meegenomen wordt in de verdere uitwerking.  

Jos Vranken geeft namens de auditcommissie/raad van toezicht nog een korte toelichting. Vanuit de 

raad van toezicht ligt er een positief advies aan de ledenraad om de jaarrekening vast te stellen en 

decharge te verlenen. Spreker gaat specifiek in op het verschil tussen de begroting en de 

jaarrekening. Gegeven de dynamiek van corona en bijgevolg de volatiliteit is de voorspelbaarheid 

minder geweest dan normaal. Er is hier uiterst zorgvuldig in gehandeld. De kostendiscipline is mede 

door de veiligheidsmodus uitstekend gevolgd. Voor wat betreft de bestemming van het resultaat – na 

aanzuivering van het weerstandsvermogen - geeft spreker aan dat er is gekeken of de bestemmingen 

de strategische prioriteiten een impuls geven. Dat is zo. Voor wat betreft het aantal leden is er ook 

gekeken naar het verschil tussen het aantal actieve spelers en leden in totaal. Hoezeer dit nu een 

meevaller is, is wel de vraag neergelegd om de negatieve schaar nog eens extra onder de loep te 

nemen om te kijken wat dit betekent voor de toekomst. Het vraagt namelijk nader onderzoek hoe dit 

voor toekomstige begrotingen gaan uitpakken. Kijkend naar het geheel herhaalt spreker het advies 

aan de ledenraad om de jaarrekening vast te stellen en decharge te verlenen aan de directeur-
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bestuurder. Er is sprake van een gezonde financiële situatie. De KNVB is overall financieel in 

controle.   

Henk Hoiting reageert op het advies en de toelichting. Naast complimenten geeft hij aan op drie 

punten opmerkingen te hebben:  

• De vele ‘potjes’ die nu bestaan voor clubs en het veilige sportklimaat. Hij waarschuwt voor 

stapeling van middelen die in de weg staat aan effectieve inzet van middelen. Behalen we 

door vouchers uit te delen dat clubs toekomstbestendig worden? Het is zaak om goed in de 

gaten te houden hoe effectief dit is.  

• Er worden vouchers uitgegeven die kunnen worden besteed bij de academie. Kan de 

academie dat aan zonder dat de organisatie uitgebreid wordt?  

 

Meta Römers herkent dat er soms potjes blijven staan en snapt de zorg. Ze geeft in de context van de 

KNVB aan dat wanneer er activiteiten gefinancierd kunnen worden uit andere subsidiestromen, 

daarvoor wordt gekozen. Het effect is dan dat een reserve (langer) blijft staan. Ook zijn er door de 

veiligheidsmodus tijdens corona een aantal dingen wat afgeremd, waardoor potjes die normaliter al 

leeg zouden zijn, nu nog niet leeg zijn. Voor wat betreft de vouchers: terecht punt dat het uitvoerbaar 

moet zijn voor de academie. Hier is ook met de academie over gesproken. Het is haalbaar en 

uitvoerbaar, zeker in aanmerking nemende dat niet alle vouchers in het eerste seizoen hoeven 

worden besteed. Het kan dus een traject zijn wat over meerdere periodes wordt uitgesmeerd. Ingrid 

Kloosterman geeft de complimenten voor de jaarrekening en geeft aan dat deze helder, transparant 

en duidelijk opgesteld is. Ook voor wat betreft het proces van bespreking hebben we in haar ogen 

een goede modus gevonden.  

 

Menso de Maar benadrukt voor wat betreft de vouchers nog dat deze niet allemaal bij de sterke 

verenigingen terechtkomen moeten komen, maar juist ook bij de verenigingen die er het meeste baat 

bij hebben.  

Meta Römers bevestigt dat dit is meegenomen in de kaders.  

Er zijn geen verdere opmerkingen meer. De vergadering neemt kennis van het accountantsverslag, 

stelt de jaarrekening amateurvoetbal over het seizoen 2021/’22 vast en stemt in met het voorstel voor 

de bestemming van het positieve resultaat inclusief de geformuleerde kaders.  

6.2 Verlenen van kwijting bestuur amateurvoetbal  

De vergadering verleent kwijting aan het bestuur amateurvoetbal. 

6.3 Verlenen van kwijting raad van toezicht amateurvoetbal 

De vergadering verleend kwijting aan de raad van toezicht amateurvoetbal.  
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7. VROUWEN EREDIVISIE, BELOFTEN EREDIVISIE EN BEKER
VROUWEN 

Henk Bolhaar heeft naar aanleiding van de beantwoording op zijn vragen in de V&A nog een aantal 

aanvullende punten. Hij vindt het belangrijk om in de bondsvergadering de uitspraak te krijgen van het 

betaald voetbal om de opleidingsvergoeding reglementair vast te leggen zodra dat internationaal ook 

zo geregeld is.   

Verder geeft spreker aan dat hij in de bondsvergadering de oproep gaat doen aan het bestuur betaald 

voetbal structureel te (blijven) investeren bijvoorbeeld via een percentage van de opbrengsten van 

interlands ook geld in gaat steken. Spreker hoopt dat deze oproep vanuit de vergadering van de 

ledenraad wordt gesteund. Er zijn geen bezwaren tegen de oproep.  

Ten slotte benoemt Henk Bolhaar het punt dat de overgang gaat over de topcompetities en de 

nationale elftallen niet overgaan. Hij begrijpt uit het antwoord in de V&A dat de urgentie hier niet ligt. 

Spreker heeft evenwel zorg dat er verschillen (gaan) ontstaan tussen de nationale elftallen bij het 

amateurvoetbal en het betaald voetbal. Hij doet het verzoek aan het bondsbestuur om met een visie 

te komen over de positionering van de vertegenwoordigde elftallen, zowel bij de mannen als de 

vrouwen. Spreker doet op voorhand de suggestie dat de vertegenwoordigde elftallen het beste 

ondergebracht kunnen worden bij het bondsbestuur omdat het om beide secties gaat. Hij sluit af met 

de vraag hoe de vergadering en directeur-bestuurder hier tegenaan kijkt?  

Jan Dirk van der Zee memoreert dat de huidige situatie historisch is gegroeid. Spreker benadrukt dat 

op dit moment de ophanging in de organisatie niet van invloed is op het topsportklimaat dat aan de 

nationale teams kan worden geboden.  Voor wat betreft de gevraagde visie van het bondsbestuur; dit 

zal hij in het bondsbestuur bespreken en met een visie terug te komen bij de ledenraad.

Meta Römers reageert op de eerste twee punten. Er is absoluut commitment bij betaald voetbal om 

de topcompetities bij de vrouwen verder te professionaliseren en dit komt ook zo terug in de 

strategische agenda. Voor wat betreft de opleidingsvergoedingen: timing is belangrijk. Te vroeg 

starten zou clubs kunnen tegenhouden om speelsters contracten te geven. Het is punt van 

permanente aandacht in samenspraak met de clubs die aan de competities deelnemen.  

Naar aanleiding van de overgang van de topcompetities van de vrouwen pleit Jos Blatter ervoor om 

met plannen te komen om uiteindelijk naar één KNVB te gaan. Wicher Schreuders kan zich daarin 

vinden. Daarbij kunnen/moeten dan alle ontwikkelingen betrokken worden. Ook bijvoorbeeld als het 

gaat om een zelfstandige league in het betaald voetbal.  

Jan Dirk van der Zee geeft aan dat er tijdens de zittingsperiode van de huidige ledenraad belangrijke 

stappen zijn gezet naar nog meer éénwording binnen de KNVB is en dat er ook zo gewerkt wordt. Op 

dat pad wordt voortgegaan. E.e.a. is ook binnen het bondsbestuur aan de orde.   

Met inachtneming van de oproep en toezegging stemt de vergadering in met de overgang van de 

sectie amateurvoetbal naar de sectie betaald voetbal van de organisatie van (en verantwoordelijkheid 

voor): de competitie Vrouwen Eredivisie, de competitie Beloften Vrouwen, het toernooi om de KNVB-

beker vrouwen en de overige door de KNVB te organiseren competities/ toernooien/ wedstrijden 

tussen clubs die uitkomen in de Vrouwen Eredivisie.  
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8. EINDRAPPORTAGE COMMISSIE FUNCTIONEREN LEDENRAAD 
 

Ton Hendrickx geeft namens de Commissie Functioneren Ledenraad een toelichting op de stukken 

zoals in de agenda opgenomen. De commissie heeft goed gefunctioneerd en veel opgepakt waar de 

ledenraad de Commissie mee op pad heeft gestuurd. Hij geeft aan dat een aantal zaken niet geheel 

afgerond kon worden voor het einde van de zittingstermijn van de huidige ledenraad. De ledenraad is 

door de commissie betrokken bij de onderwerpen waar ze mee aan de slag was. Spreker geeft aan 

dat wanneer er iets verbeterd wil worden in het functioneren van de ledenraad, daar in de 

samenstelling elke vier jaar het moment voor is. Vandaar dat richting de verkiezingen een aantal van 

die verbeteringen is doorgevoerd. De zaken die nog niet afgerond zijn, zijn met toelichting vermeld in 

de stukken. 
Ton Hendrickx sluit af met te zeggen dat er sinds het begin van de ledenraad in 2016 al veel gebeurd 

en verbeterd is in het functioneren. Het door ontwikkelen van de governance blijft aan de orde. Waar 

de commissie echter niet naar streeft is het voortzetten van een Commissie Functioneren. Wel wordt 

de aanbeveling gedaan aan de nieuwe ledenraad om de aanbevelingen deel uit te laten maken van 

de agenda. Spreker bedankt tot besluit alle leden van de Commissie Functioneren.  

De voorzitter van de vergadering dankt de leden van de Commissie Functioneren. Applaus valt de 

commissie ten deel. Henk Hoiting heeft een vraag met betrekking tot de belangenverenigingen. Hij 

geeft aan dat op dit punt het Reglement van Orde waarmee wordt gewerkt tegenstrijdig is met het 

Reglement Amateurvoetbal. Vandaar zijn vraag wanneer dat dit punt afgehandeld kan worden?  

 

Mark van Berkum geeft aan dat dit punt eerst nog met de nieuwe ledenraad besproken zou worden. 

Agendering kan op z'n vroegst tijdens de voorjaarsvergadering.  

Henk Bolhaar constateert dat er geen tijdlijn is bij de aanbevelingen en doet een suggestie. Gaan we 

dat tijdens de werkconferentie met de ledenraad doen of gaan we dat nu vaststellen? Jan Dirk van 

der Zee stelt voor dat in het voorjaar met de nieuwe ledenraad op te pakken en de suggestie mee te 

nemen.  

Wicher Schreuders geeft aan dat het verkiezingsproces, mede door het werk van de Commissie en 

het voorwerk, goed is verlopen. Als we nu kijken naar de zittingstermijnen van meerdere 

ledenraadsleden gaat het zo zijn dat er ieder jaar verkiezingen gehouden moeten gaan worden in één 

of meerdere kieskringen. Zo is er geen centraal aandachtspunt naar de clubs toe. Spreker vraagt 

hiervoor een oplossing te vinden.  

 

Ton Hendrickx geeft aan dat hierover al is gesproken in de Commissie en dat er is overwogen om 

bijvoorbeeld alleen kandidaten toe te laten tot de verkiezingen als zij een volledige zittingsperiode in 

de ledenraad kunnen plaatsvinden. Dit is echter moeilijk handhaafbaar, want wat doe je dan 

bijvoorbeeld met (alsnog) tussentijds aftredende ledenraadsleden? Geconcludeerd is dat het risico 

van tussentijds aftreden niet is weg te nemen en daarom te aanvaarden. 

Ingrid Kloosterman is nog steeds van mening dat we voor gekozen ledenraadsleden geen maximale 

zittingstermijn zou hoeven gelden. Van dit standpunt wordt kennisgenomen.   
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Eelco Bruinsma geeft aan dat er veel nieuwe ledenraadsleden toetreden en het onderwerp borging en 

continuïteit daarmee aandacht verdient.  

De vergadering neemt kennis van de eindrapportage van de Commissie Functioneren Ledenraad en 

stemt in met de aanbevelingen van de Commissie.  

9. AGENDA BONDSVERGADERING (WAARVAN in ieder geval hier te behandelen)

Henk Bolhaar heeft schriftelijk gevraagd een agendapunt toe te voegen aan de bondsvergadering. 

Het gaat om de evaluatie van de omstandigheden met betrekking tot Qatar. Spreker geeft aan de 

reactie in de V&A te waarderen en kondigt aan in de bondsvergadering een tweetal punten ter 

discussie te stellen: het grote compensatiefonds en de One Love aanvoerdersband. Die zijn door 

redenen door de FIFA niet overgenomen en op een bepaalde manier mee omgegaan. Spreker geeft 

aan in de bondsvergadering een statement aan de orde te stellen dat meegenomen kan worden 

richting de gesprekken met de FIFA waarin Nederland zich uitspreekt tegen de onrechtmatige 

behandeling door de FIFA en met name diens voorzitter.  

9.1 Vrouwen Eredivisie, Beloften Vrouwen en Beker Vrouwen 
De vergadering heeft kennisgenomen van het agendapunt. 

9.2 KNVB Jaarverslag 2021/’22 
De vergadering heeft kennisgenomen dit agendapunt. 

9.3 Verslag onderzoekscommissie integriteit seizoen 2021/’22 
De vergadering neemt kennis van dit agendapunt.  

9.4 Reglementaire aangelegenheden 
De vergadering neemt kennis van de reglementaire aangelegenheden. 

9.5 Herbenoeming bondsvoorzitter  

De vergadering neemt kennis van de voorgedragen herbenoeming van Just Spee als bondsvoorzitter. 

Dit agendapunt wordt afgesloten. 

10. REGLEMENTAIRE AANGELEGENHEDEN

10.1 AV – RAV: Samenwerking vereniging met derde met betrekking tot trainingen en/of 
wedstrijden 
Ton Hendrickx stelt dat de eisen die gesteld gaan worden aan de voetbalscholen nog niet in het 

voorstel zijn te vinden. Spreker pleit ervoor de reglementsaanpassing te overwegen, beter te 

formuleren en de eisen concreet in de regel op te nemen. Wicher Schreuders heeft opmerkingen van 

gelijke strekking. 

Henk Bolhaar verwijst in reactie naar de beantwoording in de V&A op gestelde vragen en stelt blij te 
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zijn met het antwoord van de directeur-bestuurder. Er wordt nu een reglementaire basis gelegd om 

eisen te stellen. Spreker is blij met de constructie omdat het flexibiliteit biedt. Wel mist spreker in dit 

voorstel de vastlegging dat regels omtrent externe scouting ook van toepassing worden op de 

samenwerking tussen een amateurclub en een commerciële voetbalschool.  

Mark van Berkum stelt namens de bestuurder het een expliciete keuze is om eerst reglementair de 

mogelijkheid te creëren eisen te stellen, op basis daarvan onder verantwoordelijkheid van het bestuur 

met eisen te komen die jaarlijks kunnen worden geëvalueerd en zo nodig aangepast. Die keuze is 

gemaakt omdat de ervaring leert dat samenwerkingen met bijvoorbeeld commerciële voetbalscholen, 

zich elke keer in een net iets andere gedaante voordoen. Er moet een bepaalde flexibiliteit zijn om 

daarop in te spelen. Wat we met dit onderhavige voorstel regelen is dat wij clubs en leden eisen 

kunnen opleggen op het moment dat die willen gaan samenwerken met een derde partij. Het is dus 

geen lege huls en juist de basis waarop we verder gaan bouwen.  Daarbij kunnen we de afspraak 

maken dat op het moment dat wij de concretisering hebben van die voorwaarden, die met de 

ledenraad gedeeld worden.  

Ludo Goudkuil vraagt hoelang dit op de actielijst blijft staan. 

Mark van Berkum reageert dat wanneer het reglementsartikel nu aangenomen wordt, dan in het 

handboek van volgend jaar de kaders gesteld kunnen worden. 

Jan Dirk van der Zee vult aan dat dit punt hoog op de prioriteitenlijst staat en we niet stilzitten. 

Wicher Schreuders geeft nog aan dat er alleen een beperking kan worden opgelegd aan de 

verenigingen en niet aan individuele leden, dat zou hij ook in overweging willen nemen. Als er nu 

wordt gezegd dat in het handboek van volgend jaar een kader kan worden ingevuld, dan kan er ook 

iets concreets in het reglement worden ingevuld in de voorjaarsvergadering of uiterlijk in de 

najaarsvergadering. Kan die toezegging worden gedaan?  

Mark van Berkum benadrukt nog eens dat er bewust voor wordt gekozen een algemene bepaling in 

het reglement op te nemen en de verbijzondering van de voorwaarden in principe via een 

bestuursbesluit te doen. Dat betekent dat er in principe geen aanvullende reglementaire bepalingen 

komen in het najaar. Op het moment dat we het met elkaar in de toekomst wenselijk vinden anders te 

besluiten, kan dat uiteraard.  

Henk Bolhaar bepleit tot slot nog eens de uitwerking inderdaad over te laten aan de directeur-

bestuurder om de noodzakelijke flexibiliteit jaarlijks te kunnen hebben. Spreker pleit er daarom 

nadrukkelijk voor nu de voorgestelde bepaling vast te stellen en vertrouwt erop in de verdere 

uitwerking gekend te worden.  

Na geen verdere vragen en met inachtneming van de gemaakte afspraak wordt er ingestemd met de 

toevoeging van het artikel zoals voorgesteld.    

10.2 AV – LVE: Aanpassing datum van rapporteren 
De vergadering stemt in met de voorgestelde wijzigingen. 

10.3 AV – LVE: Samenstelling licentiecommissie 
De vergadering stemt in met de voorgestelde wijzigingen. 
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10.4 BOND – Statuten: Beslissingsbevoegdheid bondsbestuur  
De vergadering stemt in met de voorgestelde wijzigingen. Definitieve besluitvorming vindt plaats in de 

bondsvergadering.  

10.5 BOND – Reglement Overschrijvingsbepalingen Algemeen, Opleidingsvergoeding en 
Solidariteitsbijdrage: Wijzigingen verenigingsjaar in kalenderjaar 
De vergadering stemt in met de voorgestelde wijzigingen. Definitieve besluitvorming in de 

bondsvergadering.  

11. (HER) BENOEMINGEN

11.1 Raad van toezicht amateurvoetbal 
Henk Bolhaar neemt namens de Voordrachtscommissie het woord en schetst het doorlopen proces. 

De commissie is in een vroege fase tot de wens gekomen om Albert van Wijk voor te dragen als 

voorzitter van de raad van toezicht en daarmee dus een vacature uit te zetten voor een lid van de 

raad van toezicht. Het reglement biedt daartoe de mogelijkheid. Het idee is gesondeerd bij de 

ledenraad tijdens de werkconferentie van oktober.  De vacature voor lid van de raad van toezicht is 

na de werkconferentie breed uitgezet en uiteindelijk hebben er gesprekken plaatsgevonden met 3 

kandidaten.  

Uiteindelijk stelt de commissie voor Albert van Wijk te benoemen als voorzitter van de raad van 

toezicht en Janneke Brink-Daamen als lid van de raad van toezicht.  

Albert heeft al jarenlang ervaring in de raad van toezicht en een grote bijdrage geleverd aan de 

vernieuwingen binnen de KNVB. Albert heeft in het gesprek met de Voordrachtscommissie 

aangegeven zich hiervoor verder te willen inzetten. Onderdeel daarvan is onder meer te komen tot 

één toezichthoudend orgaan.  

Albert van Wijk dankt Henk Bolhaar voor de woorden.  Er kan volgens hem nog veel werk verzet 

worden. De basis daarvoor is het strategisch plan. Hij prijst het team dat de raad van toezicht is. 

Spreker geeft aan dat hij graag samen wil optrekken met bestuurder en de ledenraad bij 

verwezenlijken van de gestelde doelen, ieder vanuit zijn eigen rol en verantwoordelijkheid. Hij dankt 

de commissie voor de voordracht en het getoonde vertrouwen.  

Er wordt bij acclamatie ingestemd met de benoeming van Albert van Wijk als voorzitter van de raad 

van toezicht.  

Henk Bolhaar schetst in een aantal zinnen de keuze van de commissie om Janneke Brink-Daamen 

voor te dragen voor benoeming in de vacature van lid van de ledenraad. Zij kan helaas door een 

reeds lang geleden geplande reis niet aanwezig zijn, maar zij heeft een videoboodschap ingesproken 

die ter vergadering wordt getoond. Janneke Brink-Daamen wordt eveneens bij acclamatie benoemd 

tot lid van de raad van toezicht.  

Henk Bolhaar feliciteert beide benoemde personen en bedankt de overige commissieleden én het 

recruitmentbureau waar mee is samengewerkt voor de samenwerking.  
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Jan Dirk van der Zee maakt vervolgens van de gelegenheid om - ondanks de onvoorziene 

gedwongen afwezigheid - kort in te gaan op het afscheid van Pier Eringa, tot en met de dag van de 

vergadering nog voorzitter van de raad van toezicht.  De verdiensten van Pier in acht jaar KNVB zijn 

groot. Dat heeft ons ertoe gebracht in het trainingscentrum iets blijvends als dank aan Pier op te 

hangen. Jan Dirk van der Zee memoreert naast zijn belangrijke rol op cruciale momenten de 

krachtige en bindende inbreng, humor en luchtigheid van Pier. Die combinatie van talenten wenst 

spreker ons alle toe. 

Henk Bolhaar neemt namens de ledenraad nog kort het woord om Pier Eringa ter vergadering te 

bedanken voor zijn grote betrokkenheid en inzet als onbezoldigd professioneel toezichthouder, voor 

het verder brengen van de governance, het financieel gezond maken en houden van de sectie 

amateurvoetbal en zijn bijdrage aan de vernieuwingen in onze mooie sport.  

Met de dankwoorden en de benoemingen van Albert van Wijk als voorzitter van de raad van toezicht 

en Janneke Brink-Daamen als nieuw lid van de raad van toezicht wordt dit agendapunt afgesloten.  

11.2 (Her)benoemingen tuchtorganen amateurvoetbal 

 

11.2.1 Leden tuchtorganen amateurvoetbal 
De ledenraad stemt in met de voorgedragen (her)benoemingen conform gestelde rooster.  

11.2.2 Hoofdaanklager Zuid 
De vergadering stemt in met de benoeming van mevrouw K. Verhoeven tot hoofdaanklager in 

steunpunt Zuid voor de periode van 1 januari 2023 tot en met 30 juni 2025.   
 

12. RONDVRAAG 
 
Jan Bosch memoreert het recent ter kennis gebrachte aantal tot nu toe geregistreerde contracten in 

het seizoen 2022/’23. Spreker hoopt dat als er aanvullingen komen die ook weer gedeeld kunnen 

worden en in latere fase geëvalueerd. Jan Dirk van der Zee zegt toe om aan het einde van het 

seizoen een definitief overzicht te verstrekken.  

Bé Veen vraagt aandacht voor de (amateur-) scheidsrechters, vaak jonge jongens en meiden en 60-

plussers. Die haken af door respectloos gedrag. Spreker zou het fijn vinden als hier in de toekomst 

nog meer aandacht aan besteed wordt.  

Just Spee, bondsvoorzitter, neemt het woord. Hij geeft aan dat hij nu zo’n drie jaar bondsvoorzitter is. 

Het is een voorrecht. Het Nederlandse voetbal is fantastisch. Spreker geeft aan dat de 

ledenraadsleden dat Nederlandse voetbal ook mogelijk maken. Er is vandaag gesproken over de 

organisatie van de KNVB, de manier waarop we dingen doen. Dat zit in de organisatie, maar ook in 

de cultuur en het DNA. Laten we dat ook vooral niet onderschatten. Spreker gaat in op hoe andere 

landen naar Nederland kijken, namelijk als groot voetballand. Dat heeft te maken met het bijzondere 

voetbal op verschillende momenten in de geschiedenis, maar vooral ook het bijzondere 

amateurvoetbal. Wij hebben hier een unieke infrastructuur en een onvergelijkbaar ecosysteem met 

veel jongens en meisjes, mannen en vrouwen die voetballen bij een club vlak in hun buurt. Het is 

goed georganiseerd. We mogen trots zijn. Spreker spreekt ten slotte nog uit dat we er niet voor 

onszelf zijn. Wij, het bondsbestuur, medewerkers, zijn er voor de voetballers, de leden, de clubs en 
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de fans. Spreker sluit af met een dankwoord aan diegenen die de ledenraad de afgelopen tijd bezet 

hebben en heet de nieuwe leden welkom. Aan de huidige ledenraad geeft hij mee dat ze veel dingen 

voor elkaar hebben gekregen waar voetballend Nederland trots op kan zijn. De bondsvoorzitter wil 

aan de nieuwe ledenraad de oproep doen minimaal hetzelfde te doen, hopelijk beter. Want het kan 

altijd beter. Hij wenst ze veel plezier. Want plezier is de basis van ons voetbal en dat leidt tot beter 

resultaat. 

Menso de Maar wil in zijn laatste vergadering nog eens de aandacht vragen voor sportiviteit en 

respect. Dit vanuit twee invalshoeken. De eerste gaat over de positie en de benadering van 

scheidsrechters. Hij roept op om daar de komende vier jaar veel aandacht voor te hebben. De tweede 

invalshoek heeft betrekking op het Nederlands elftal. We kunnen over het WK, en dan met name één 

wedstrijd, moeilijk spreken over sportiviteit en respect op het voetbalveld. Spreker roept de directeur-

bestuurder op met de bondscoaches te praten over de vraag hoe zij met ons voetbal de wereld oranje 

kleuren. 

De directeur-bestuurder geeft aan dat op beide invalshoeken door het bestuur wordt geacteerd. 

Brigitte van der Burg en Jan Dirk van der Zee danken beide de vertrekkende ledenraadsleden voor 

hun betrokkenheid, ieder op zijn eigen manier. Er zijn mooie stappen zijn gezet. Er wordt een 

symbolisch geschenk gegeven aan de vertrekkende ledenraadsleden: nu de werkzaamheden in de 

ledenraad eindigen is er wellicht weer tijd om zelf meer een balletje te trappen. Daarom ter 

aanmoediging voor die vertrekkende leden vandaag een bal. Als bij aanvang van de vergadering al 

aangegeven wordt op een later moment nog eens informeel afscheid genomen. 

13. SLUITING 
Niets meer aan de orde zijnde, sluit Brigitte van der Burg de vergadering. 



PROCES VRAAG & ANTWOORD (V&A)   
  

- t/m 5 december 2022 om 12:00 uur > mogelijkheid om vragen in te dienen  
- 7 december 2022    > sessie Jaarrekening + Agenda  
- 9 december 2022   > V&A gedeeld met de ledenraad  

  

• In sommige gevallen zijn soortgelijke of samenhangende vragen/opmerkingen 
samengevoegd en (zo) gebundeld beantwoord.  
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5.2 Verslag raad van toezicht amateurvoetbal seizoen 2021/22 

 

• Ingediend door Henk Bolhaar  

Voorstel 

“Onder Samenstelling van de raad van toezicht valt het mij op dat in voorkomende gevallen van 

(seksueel) grensoverschrijdend gedrag twee mannelijke leden van de raad primair als klankbord voor 

de directie/bestuur zullen optreden. Gelet op (het grote aantal) vrouwelijke medewerkers en in het 

kader van het verbeteren van diversiteit geef ik de raad in overweging bij de taakverdeling in nieuwe 

samenstelling uit te gaan van een vrouwelijk en een mannelijk lid. 

In het verlengde daarvan geef ik, voor zover dat nog niet het geval is, directie/bestuur in overweging 

bij het tegengaan van grensoverschrijdend gedrag, racisme en discriminatie binnen de 

arbeidsorganisatie van de KNVB het label Veilig Sociaal Klimaat van Kiwa te hanteren. Dit in 

navolging van de eisen die hiervoor aan de BVO’s worden gesteld (zie persbericht 28 november 

2022).” 

Reactie:  
Voor wat betreft de primaire klankbordfunctie van de raad van toezicht is eerder vooral gekeken naar 
relevante achtergrond en kennis. Dit overigens in de wetenschap dat er geen directe/actieve rol is 
voor de raad van toezicht in cases en kwesties. In het breder geformuleerde beleid van de KNVB is in 
de operationele setting nadrukkelijk wel aandacht voor pluriforme samenstelling. Zeker ook als er 
gesprekken worden gevoerd rondom meldingen van seksueel grensoverschrijdend gedrag.  
Met de toetreding van een nieuw lid tot de raad van toezicht zullen ook bestaande afspraken omtrent 
klankborden en delegaties weer bekeken worden. Daarbij zal ook het door Henk Bolhaar 
aangedragen punt worden betrokken.  
 
Met betrekking tot de overweging ten aanzien van het label Veilig Sociaal Klimaat: deze zal bekeken 
worden.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



6. Financiën  

  

• Ingediend door Wicher Schreuders  

Voorstel Resultaatbestemming 2021/’22 

“De hieronder opgenomen tabel is niet anders dan zoals gepresenteerd tijdens de digitale sessie op 

17 november jl., ondanks de ter vergadering gemaakte opmerkingen. Met name de bestemming van 

de 1,0 mln euro zoals nu opgenomen onder ‘Clubs’ leidde tot de nodige discussie en suggesties. 

Hierbij moet met name worden genoemd het gedane voorstel om dit bedrag te splitsen in 0,5 mln 

voor ondersteuning vrijwilligers op clubniveau (cursussen etc.) en 0.5 mln voor bestrijding van de 

energiekosten. Op het moment van bedoelde bespreking op 17 november jl was er nog hoop op 

(gedeeltelijke) compensatie voor de enorm gestegen energielasten bij de amateursportclubs door de 

Rijksoverheid, maar inmiddels lijkt het daar – ondanks de wens van de meerderheid van de Tweede 

Kamer – niet van te komen. Er wordt verwezen naar de lokale overheden. Dat heeft als nadeel dat de 

individuele clubs dan afhankelijk worden van de specifieke regeling van de gemeente waar ze 

gevestigd zijn, hetgeen anders is dan een uniforme regeling voor alle clubs in het hele land.  

Zoals op 25 november jl. aan ons per email is gemeld: 

Daarnaast zet de overheid samen met gemeenten een noodvoorziening op voor verenigingen die zelf 

maatregelen hebben getroffen, maar desondanks in acute nood verkeren door de stijgende 

energieprijzen. Voor het opzetten van dit noodfonds is in totaal maximaal € 6 miljoen beschikbaar. 

Dat totaal beschikbare bedrag – uitgesmeerd over meerdere jaren - is zonder twijfel niet alleen 

bestemd voor voetbalclubs en zeker niet voldoende. Bovendien alleen bestemd voor clubs die al zelf 

maatregelen hebben genomen. De overige clubs komen dan kennelijk niet in aanmerking. Behoefte is 

aan steun voor clubs op korte termijn, juist voor clubs die al nu maar zeker ook in de komende 

maanden in acute nood komen. Dit hoeft niet alleen uit subsidies te bestaan, maar kan ook bestaan 

aan leningen onder (zachte) voorwaarden. Immers: clubs die door stijgende lasten – niet alleen 

energielasten, maar de inflatie maakt dat alles duurder is geworden en blijft stijgen – in de problemen 

komen, die zijn niet geholpen als met verduurzaming maatregelen hebben genomen of gaan nemen. 

Tegelijkertijd lopen de inkomsten terug doordat individuele leden/ supporters én sponsoren vanwege 

de inflatie ook beter op hun uitgaven moeten letten. Mogelijk zeggen (jeugd)leden op, bestedingen in 

de kantine lopen terug, sponsoren kunnen minder bijdragen dan voorheen, terwijl dat in de Coronatijd 

ook al moeilijk was. De kostenstijgingen en daarmee de financiële nood zijn breder dan alleen de 

energielasten. Niemand heeft er belang bij dat clubs nu gaan omvallen. Daarom mijn verzoek om 

naast de roep om financiële uniforme steun van de landelijke overheid ook te bezien hoe op korte 

termijn een Noodfonds voor de voetbalclubs is te vormen om te voorkomen dat clubs – om welke 

reden dan ook, energie of anderszins vanwege de stijgende kosten en terugvallende inkomsten – niet 

blijven bestaan. Deels of geheel als lening. Uiteraard onder voorwaarden. Dat Noodfonds zou gevoed 

moeten worden door de KNVB, de landelijke overheid, alsook door grote bedrijven en 

maatschappelijke organisaties (banken, ziekenkostenorganisaties, etc.), met name door alle die 

belang hebben bij een gezonde en sociale samenleving.”  

 
Reactie:  
De reactie van Wicher Schreuders omvat verschillende aspecten. Daarmee is niet enkel sprake van 
concreet te beantwoorden vragen. Gelet op het voorgaande puntsgewijs een paar opmerkingen  

1. Allereerst: de zorg die spreekt uit de reactie van Wicher Schreuders met betrekking tot de 

gestegen energiekosten en de effecten voor onze verenigingen delen we. Dat is ook de reden 

waarom we de afgelopen maanden continu bij de overheid en politiek gepleit hebben voor 

compensatie voor de hoge energieprijzen. We zien gelukkig dat de overheid grote stappen 

heeft gezet als het gaat om de energiecompensatie. Ook politiek staat het onderwerp zeer 

hoog op de agenda. Daar mogen we als sportwereld blij mee zijn. Uiteraard moeten we 

scherp blijven op de situatie maar door de huidige maatregelen worden vele verenigingen 

geholpen. 



 
 

2. Tijdens de sessie van 7 december is nog eens een toelichting gegeven op de actuele stand 
van zaken ten aanzien van het energiedossier en de initiatieven. We maken daarbij 
onderscheid tussen de noodzakelijk ondersteuning op korte termijn én de noodzakelijkheid 
van verduurzaming die met name ook voor de nabije toekomst een structureel betere situatie 
moet creëren. Ook daar liggen al veel mogelijkheden. Van onze kant is toegelicht dat we met 
het oog op beide ‘lijnen’ als KNVB gaan zorgdragen voor ondersteuning aan verenigingen om 
gebruik te maken van de verschillende subsidie- en ondersteuningsmogelijkheden. Dat doen 
we vanuit de overtuiging dat het vooral ook belangrijk is om de reeds toegezegde gelden 
optimaal te benutten. Er zijn zoals gezegd al veel compensatie- en besparingsregelingen 
waarvan gebruik kan worden gemaakt. De eerste stap is nu die daadwerkelijk te gaan 
gebruiken. Het concreet ondersteunen van clubs bij het benutten van bestaande landelijke, 
regionale en lokale regelingen is een in Coronatijd beproefd concept. Dat gaan we nu weer 
doen en daar investeren wij als KNVB zelf in.    

 
3. Voor wat betreft de actuele stand van zaken ten aanzien van het energiedossier geldt dat we 

de afgelopen periode veel informatie hebben gedeeld. Dat is in lijn met de afspraak die we in 

de digitale sessie van 17 november hebben gemaakt om richting de najaarsvergadering 

specifiek op dit dossier de ontwikkelingen en voortgang te delen. Dat hebben we gedaan via 

schriftelijke updates, tijdens de agendabijeenkomst van 7 december jl. en via de 

mededelingen als geagendeerd voor de najaarsvergadering. Voor de inhoud over de 

regelingen verwijzen we naar die informatie. Uit die informatie blijkt dat op punten al tegemoet 

wordt gekomen aan de zorg die Wicher Schreuders schetst. Ook omdat de aangekondigde 

regelingen naar aard en inhoud soms net iets anders zijn dan geschetst.    

 

4. Voor wat betreft de voorstellen voor bestemming van het resultaat: in de digitale sessie van 

17 november jl. is een eerste mondelinge toelichting gegeven op de jaarrekening en de 

voorstellen geschetst voor wat betreft de bestemming van het resultaat. In de agendastukken 

als verstuurd op 25 november is de schriftelijke weergave opgenomen. Daar is op onderdelen 

al nader ingekleurd. Tijdens de agendabijeenkomst van 7 december is nader ingezoomd op 

de kaders voor de voorstellen. Juist ook omdat we daarover met de ledenraad van gedachten 

wilden wisselen. Die kaders worden zoals eerder aangegeven ook meegenomen in de 

aanvullende stukken voor de najaarsvergadering. Volgens ons hebben we daarmee een goed 

en zorgvuldig proces samen met de ledenraad doorlopen en liggen er nu gedragen 

voorstellen en kaders.   

 

• Ingediend door Eelco Bruinsma 

Opmerking 

“Ik heb geen aanvullingen dan alleen de opmerking dat ik vanuit de begroting en de financiële 

meevaller graag een Noodfonds zou inrichten, voor die clubs die in financiële nood komen vanwege 

het energievraagstuk.”  

Reactie:  
De KNVB spant zich maximaal in om clubs te ondersteunen in het energievraagstuk.  

Tijdens de agendabijeenkomst op 7 december jl. hebben we uitgebreid gesproken over de meest 

effectieve en efficiënte inzet vanuit de KNVB van menskracht maar ook middelen. Daarbij kwamen we 

tot de conclusie dat het ontsluiten van bestaande en aangekondigde (compensatie)maatregelen van 

cruciaal belang is. Daarop gaan we dan ook als KNVB inzetten. Daarnaast ondersteunen we diverse 

andere maatregelen en maken we zaken mede mogelijk via garantstelling.   

Zie voor nadere toelichting het antwoord op vraag van Wicher Schreuders en de voorstellen als 

opgenomen in de agenda. 

 

 



 

7. Vrouwen eredivisie, beloften eredivisie en beker vrouwen  

 

• Ingediend door Henk Bolhaar  

Voorstel 

“Aan de overgang de volgende voorwaarde te verbinden: 

Te schrappen: artikel 3, lid 4 van het Reglement Overschrijvingsbepalingen algemeen, 

opleidingsvergoeding en solidariteitsbijdrage.”  

Toelichting 

“Het voorstel voor de overgang van amateur- naar betaald voetbal wordt beargumenteerd vanuit de 

noodzaak tot verdere ontwikkeling en professionalisering van de Vrouwen Eredivisie. Hierbij past 

mijns inziens vanuit de visie van het amateurvoetbal ook het betalen van een opleidingsvergoeding 

zoals die ook bij het mannenvoetbal wordt gehanteerd.” 

Reactie:  
De KNVB wil inderdaad (op termijn) ook voor vrouwenvoetbal de regeling met betrekking tot 

opleidingsvergoedingen gaan toepassen. Dit past bij de gewenste professionalisering. Het is wel van 

belang dit zorgvuldig te doen. De internationale ontwikkelingen spelen een rol. Internationaal geldt 

bijvoorbeeld de regeling voor het betalen van opleidingsvergoedingen niet voor het vrouwenvoetbal. 

Nationaal wel zo een regeling invoeren, zou dan kunnen betekenen dat het voor speelsters 

makkelijker wordt om naar een buitenlandse club te gaan in plaats van naar een Nederlandse club. 

Ook zou het moeten betalen van een opleidingsvergoeding het effect kunnen hebben dat vrouwen 

minder snel een spelerscontract aangeboden krijgen.  

Voorgaande leidt ertoe dat we op dit moment nog niet een regeling kunnen gaan invoeren, maar het 

doel is nadrukkelijk dat dat wel gaat gebeuren.   

 
Oproep aan het betaald voetbal 

“Stel structureel een substantieel bedrag aan middelen ter beschikking van het professionele 

vrouwenvoetbal.” 

Toelichting 
“Een verdere ontwikkeling en professionalisering van de Vrouwen Eredivisie en Beloften Vrouwen 

heeft alleen kans van slagen wanneer er vanuit de sectie betaald voetbal van de KNVB structureel 

een substantieel bedrag aan financiële middelen beschikbaar komt voor de clubs die spelen in 

genoemde competities. Een goed voorbeeld is de Engelse voetbalbond die enkele jaren geleden al 

heeft besloten fors te investeren in het vrouwenvoetbal met het behalen van het Europees 

Kampioenschap als tastbaar resultaat. Wanneer de KNVB dit voorbeeld niet volgt zal het volgens mij 

steeds moeilijker worden internationaal een rol van betekenis te (blijven) spelen. De overgang naar 

het betaald voetbal is het moment om hieraan invulling te geven en geeft meer rechtvaardiging aan 

deze overgang.” 

Reactie:  
De keuze om de vrouwen eredivisie, de beloftencompetitie en de bekercompetitie onder de 

bestuurlijke verantwoordelijkheid van betaald voetbal te brengen heeft direct te maken met de ambitie 

de topcompetities verder te ontwikkelen en professionaliseren (zie ook antwoord op de voorgaande 

vraag). De vrouwen eredivisie wordt nu bijna volledig gevormd door betaaldvoetbalorganisaties. In dat 

licht is het ook reëel om de besluitvorming te koppelen aan de vergadering waarin deze 

betaaldvoetbalorganisaties zelf samenkomen (AVBV). Dat draagt bij betrokkenheid en 

eigenaarschap. De bestuurlijke overdracht sluit daarmee ook aan op de doelen uit het Strategisch 

plan 2022 – 2026.  In de huidige strategie streven we ernaar om de topcompetities in het 

vrouwenvoetbal aantrekkelijker te maken, waardoor de deelnemende clubs meer inkomsten kunnen 

genereren. Wanneer structureel meer inkomsten gegenereerd worden zijn clubs beter in staat 



invulling te geven aan de eisen die (gaan) gelden om deel te nemen aan de topcompetities. Dat zien 

we als belangrijke stimulans voor de doorontwikkeling van het vrouwenvoetbal in Nederland.  

De verantwoordelijkheid voor de doorontwikkeling van het vrouwenvoetbal in Nederland en 

daarbinnen de topcompetities wordt breed binnen de KNVB gevoeld en gedragen. Gelet ook op de 

ambities in het strategisch plan zullen daarbij ook investeringen aan de orde zijn.  

Vraag 
“Waarom wordt niet voorgesteld om ook de aan de Vrouwen Eredivisie en Beloften Vrouwen 

gerelateerde nationale elftallen bij het betaald voetbal onder te brengen?” 

Toelichting 

“In het verlengde van het voorstel ligt het mijns inziens in de rede ook de bestuurlijke en financiële 

verantwoordelijkheid voor de Oranje Leeuwinnen, Jong Oranje Leeuwinnen, MO20 en MO19 bij het 

betaald voetbal onder te brengen.” 

Reactie:  
Anders dan bij de topcompetities is er op dit moment geen urgentie om het vertegenwoordigd 

vrouwenvoetbal bestuurlijk over te laten gaan van amateurvoetbal naar betaald voetbal.  Vanuit de 

gezamenlijke directie is de directeur topvoetbal verantwoordelijk voor alle nationale elftallen binnen de 

KNVB; vrouwen én mannen. De dagelijkse verantwoordelijkheid en werkzaamheden voor de Oranje 

Leeuwinnen, Jong Oranje Leeuwinnen en overige nationale jeugdelftallen liggen bij de afdeling 

voetbal (ook onder de verantwoordelijkheid van de gezamenlijke directie). Het prestatieklimaat wordt 

niet negatief beïnvloed door de bestuurlijke positionering. Bewezen is dat de randvoorwaarden voor 

ontwikkeling en professionalisering met de huidige positionering (dus) prima gerealiseerd kunnen 

worden. De voorwaarden waaronder de Oranje Leeuwinnen kunnen trainen en spelen zijn op 

hetzelfde niveau gebracht als bij de oranje mannen. Datzelfde geldt voor de financiële beloning. 

Uiteindelijk geldt daarbij dus ook dat een andere bestuurlijke ophanging niet leidt tot een betere en/of 

logischer positionering.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

9. Agenda Bondsvergadering(waarvan in ieder geval hier te behandelen) 

 

• Ingediend door Henk Bolhaar  

Voorstel 

“Aan de vergadering van de bondsvergadering als agendapunt toe te voegen: Terugblik dossier 

mensenrechten in het kader WK 2022.”  

Toelichting 

“Speerpunten van de KNVB waren o.a. het verbeteren van de arbeidsomstandigheden voor de 

arbeidsmigranten, een financieel compensatiefonds van de FIFA/WK-organisatie voor de 

arbeidsmigranten en het spelen met de OneLove aanvoerdersband. M.b.t. het compensatiefonds en 

de OneLove aanvoerdersband heeft de FIFA, en de voorzitter daarvan in het bijzonder, de KNVB en 

enkele andere bonden niet alleen genegeerd, maar ook geschoffeerd en gechanteerd. In dit verband 

wijs ik ook op de anti Europaspeech van de FIFA-voorzitter. 

Graag verneem ik daarom tijdens de bondsvergadering van het bondsbestuur/secretaris-generaal 

hun standpunt over het handelen van de FIFA en de voorzitter daarvan. Graag daarbij ingaan op de 

vraag waarom er geen spoedprocedure bij het CAS is aangespannen om duidelijkheid te verkrijgen of 

de FIFA  reglementair juist handelde bij het opleggen van een gele kaart bij het dragen van de 

OneLove aanvoerdersband. Verder of er niet alsnog een statement moet worden gemaakt bij de 

herverkiezing van de huidige voorzitter i.p.v. het steunen van zijn kandidatuur onder voorwaarden. 

Wat mij betreft door voorafgaande aan het agendapunt ‘verkiezing voorzitter’ de vergadering de 

vergaderzaal te verlaten.” 

Reactie:  
 
Concreet kan worden aangegeven dat we tijdens de bondsvergadering terug zullen blikken op de 

“Qatar strategie” van de KNVB. Dat doen we uiteraard wel in de wetenschap dat we kort na het WK 

zitten. Een bredere evaluatie zal in een latere fase dan ook nog aan de orde zijn. Zeker ook gelet op 

het gegeven dat we na het WK met initiatieven actief te blijven.  

  

In algemene zin kan hier al wel op een aantal punten een korte reactie worden gegeven. Dat doen we 

puntsgewijs: 

• Voor de start van de kwalificatie hebben we de positie ingenomen: als we ons kwalificeren 

voor het WK dan willen we “maatschappelijk bewust” deelnemen. Enerzijds willen we dan 

wereldkampioen worden. Anderzijds streven we ernaar om een positieve bijdrage te leveren 

aan de duurzame verbetering van de positie van arbeidsmigranten in Qatar.  

• Op het vlak van de positie van arbeidsmigranten zijn verbeteringen bereikt. Dat is, eerlijk is 

eerlijk, mede dankzij de inzet van FIFA. Door de spotlights van het WK zijn er hervormingen 

doorgevoerd, met als meest belangrijke pilaren de ontmanteling van het Kafala-systeem, de 

komst van een hitteprotocol en de introductie van een minimumloon. Op dit vlak is Qatar 

voorloper in de regio geworden. Doha huisvest vandaag de dag ook het kantoor van de 

International Labour Organisation (ILO). Dat is daarmee het enige ILO kantoor in het gehele 

Midden Oosten. Tot slot is er inmiddels ook een “compensatiefonds” dat voorziet in het 

compenseren van niet betaalde lonen en (dodelijke) slachtoffers van slechte 

arbeidsomstandigheden.  

• Voorgaande laat onverlet dat er nog veel beter kan en moet. Gelet daarop is het onder meer 

onze inspanning om samen met Amnesty International de druk te houden op compensatie 

van slachtoffers. Specifieke aandacht daarbij voor personen die voor 2018 arbeidsongeschikt 

geraakt zijn en nu weer terug zijn in het land van herkomst. Met FNV werken we concreet aan 

het verder ondersteunen van betere arbeidsomstandigheden. We zetten het geld van de 

veiling van de wedstrijdshirts in voor voorlichting, juridische ondersteuning, opleiding en 

voetbalactiviteiten ter mentale en fysieke ontspanning. Wij hebben ons gecommitteerd om 

ook na het toernooi terug te blijven komen in Qatar en blijven we samenwerken met de 



UEFA- werkgroep die in de eerste maanden van 2023 met een eindrapportage en 

aanbevelingen zal komen.  

• Voor wat betreft de persconferentie van de FIFA president: we constateren dat daarin sprake 

was van uiting van veel persoonlijke frustratie. Die frustratie was overigens niet zozeer gericht 

tegen de Europese bonden als wel tegen de Europese media. Een deel van de frustratie was 

wellicht ook nog wel begrijpelijk. Tegelijkertijd moet geconstateerd worden dat een bestuurder 

naar onze mening geacht mag worden op een professioneler wijze om te gaan met kritiek en 

publicaties. Dat hebben wij bij monde van de secretaris-generaal van de KNVB ook ter plekke 

en onmiddellijk kenbaar gemaakt. De eerlijkheid gebiedt te zeggen dat de persconferentie in 

het midden oosten en veel andere delen van de wereld met grote instemming is ontvangen. 

Daar werd dit gezien als sterk leiderschap. Voorgaande doet niets af aan wat wij 

dienaangaande vinden en gezegd hebben, maar het tekent de context waarbinnen we 

opereren.  

• We betreuren de gang van zaken rondom onze OneLove-boodschap. Daarover hebben we 

ons ook nadrukkelijk uitgelaten in de media. Wij wilden – samen met 7 collegabonden - vooral 

een positieve pro-inclusie boodschap afgeven. Wij staan voor die normen en waarden. Die 

blijven we uitdragen. Concreet voor wat betreft de vraag omtrent het Cas: de reden om niet 

naar het Cas te gaan lag enerzijds in het juridische, er was namelijk (nog) geen sprake van 

een besluit maar een aankondiging van een bepaalde consequentie. Anderzijds in het 

sportieve. We hoorden pas op de ochtend van de 21ste november dat bij het dragen van de 

aanvoerdersband de speler in kwestie een gele kaart of zelfs een schorsing zou krijgen. In 

overleg met onze collegabonden, zeker degene die net als wij die dag moesten voetballen, 

hebben we toen unaniem besloten om af te zien van het dragen van de OneLove 

aanvoerdersband. Dat wij in deze situatie zijn gebracht vinden wij ongepast en unfair. 

Tegelijkertijd geldt dat het aanvaarden van sancties met een direct effect op de 

voetbalprestaties in alle redelijkheid überhaupt geen optie kon zijn. Ook niet omdat uiteindelijk 

alsnog niet met de aanvoerdersband gespeeld zou kunnen worden.  

• Overwegingen ten aanzien de herverkiezing van de FIFA voorzitter. Een aantal zaken in 

onderlinge samenhang speelt een rol. De strategie moet wat ons betreft principieel niet zijn 

om weg te lopen of – wat in media bijvoorbeeld ook geopperd is - uit de FIFA te stappen. 

Juist nu moeten we staan voor onze ideeën en ons richten op het van binnenuit beter maken 

van de FIFA. Dit is een opdracht voor de komende 10 jaar. Gelet op het voorgaande vinden 

we het dan ook diplomatiek onverstandig om de zaal te verlaten bij de verkiezing van de 

voorzitter. Dit zou ons isoleren en ook vervreemden van de rest van de 210 andere bonden 

die met ons de FIFA vormen.  

• Een cultuurverandering en transitie bewerkstelligen bij de FIFA  vereist lange adem. Maar het 

is eerder in 2016 ook gelukt. We moeten, mede vanuit de verschuivende geopolitieke 

verhoudingen in de voetbalwereld, slimme antwoorden bedenken die ervoor zorgen dat onze 

idealen, wensen en doelen daadwerkelijk verwezenlijkt worden. De belangrijkste daarvan zijn: 

(1) een betere governance/ bestuursstructuur, (2) mensenrechten hoger op de agenda en (3) 

betere verhoudingen tussen UEFA en FIFA. Een moderne FIFA die er is voor haar leden en 

niet andersom. Nieuw leiderschap vanuit de FIFA om het voetbal wereldwijd sterker te 

maken. Om dit te bereiken praten we nu al in Qatar met veel gelijkgestemde bonden binnen 

en buiten Europa en uiteraard ook met veel FIFA vertegenwoordigers die onze idealen delen. 

Coalities en allianties zijn belangrijk. Samen staan we sterker en kunnen we bouwen aan een 

betere FIFA. Belangrijk om daarbij toch ook te benadrukken dat naast alle te verbeteren 

zaken FIFA ook geweldige stappen gezet heeft op gebied van innovatie, 

ontwikkelingssamenwerking en de organisatie van internationale toernooien en evenementen.  

 

 
 

 

 

 



 

10.1 Samenwerking vereniging met derde m.b.t. trainingen en/of wedstrijden 
 

• Ingediend door Henk Bolhaar  

Vraag 

1. “Waarom is er niet gekozen voor goedkeuring door het bestuur amateurvoetbal van een 

samenwerkingsovereenkomst tussen een vereniging en een commerciële voetbalschool? 

2. Aan welke, op de FIFA-bepalingen aanvullende, eisen denkt het bestuur amateurvoetbal?” 

Toelichting 

“Uit de bepalingen van de FIFA maak ik op dat er sprake is van een melding. Eerder (vergadering 18 

juni 2022) heb ik het voorstel gedaan om uit te gaan van een door de KNVB goedgekeurde 

samenwerkingsovereenkomst. Dit in navolging van de door de KNVB goedgekeurd spelerscontract. 

Omdat in de voorgestelde tekst een uitwerkingsbevoegdheid aan het bestuur amateurvoetbal wordt 

gegeven acht ik het wenselijk nu al inzicht te hebben in de te stellen eisen dan wel dat de toezegging 

wordt gedaan dat de ledenraad hierover wordt geraadpleegd voordat tot vaststelling van de eisen 

wordt overgegaan.” 

Reactie:  
Recent heeft de FIFA haar regelgeving inzake “academies” aangepast. Onder andere het navolgende 

staat inmiddels in de FIFA-regelgeving: 

A club that wishes to collaborate with a private academy shall:  

i. report such collaboration to the association with which the club is affiliated; 

ii. ensure that the private academy reports its players to the association where the academy 

operates; 

iii. before entering into a contract with a private academy, ensure that the private academy takes 

proper measures to protect and safeguard minors; and 

iv. report any wrongdoing of which it may become aware to the relevant authorities, taking all 

necessary measures to protect and safeguard minors from potential abuse. 

Het spreekt voor zich dat de eisen die het bestuur zal stellen, aansluiten bij de FIFA-regeling. Hierbij 

wordt op dit moment in ieder geval gedacht: 

- aan het voorschrijven van minimumeisen betreffende de overeenkomst tussen een club en een 

academie/voetbalschool; 

- aan registratie van de overeenkomst bij de KNVB, waarbij dus als voorwaarde geldt dat dit alleen 

kan indien aan de minimumeisen wordt voldaan;  

- aan het verstrekken van een overzicht van de spelers die deelnemen aan de activiteiten van de 

voetbalschool; 

- eisen stellen aan de personen die actief zijn voor de voetbalschool (van overeenkomstige 

toepassing zijn van de regeling inzake trainerslicenties en intermediairs (mogen geen functie 

hebben bij een club)). 

Het niet voldoen aan deze eisen betekent dat de samenwerking niet mag plaatsvinden, althans dat 

deze in strijd is met de KNVB-regelgeving.  

Met de huidig gekozen richting van reglementering creëren we de mogelijkheid om eisen te stellen 

aan dan wel via overeenkomsten, maar beperken we ons reglementair niet op voorhand tot 

bijvoorbeeld het instrument van een goed te keuren overeenkomst.  

 

 



 

• Ingediend door Wicher Schreuders  

Opmerking 

“Hier wordt als tekst voorgesteld: 

Elke vorm van samenwerking tussen een vereniging en een derde, niet zijnde een lid van de vereniging, 
met betrekking tot trainingen en/of wedstrijden van spelers dient te voldoen aan daartoe door het 
bestuur amateurvoetbal gestelde eisen.  
 
In de toelichting staat: 
Door de ledenraad is in de werkconferentie van het najaar 2021 verzocht te kijken naar de 
ontwikkelingen op het gebied van commerciële voetbalscholen en eventuele acties te bezien. 
Gegeven het feit dat met commerciële voetbalscholen geen direct (lidmaatschaps)relatie bestaat, zijn 
deze vragen van een andere orde dan wanneer het gaat om bijvoorbeeld externe scouting door 
aangesloten clubs. Er is voor de commerciële voetbalscholen eerst gekeken naar het creëren van een 
verbinding en die te verankeren in de reglementen. Vandaar dit voorstel tot reglementswijziging. 
Door eisen te stellen aan de samenwerking tussen een vereniging en een derde, niet zijnde een lid van 
de vereniging, met betrekking tot trainingen en/of wedstrijden van spelers worden de verenigingen 
handvatten geboden die zijn gericht op de diensten die in dat kader worden geleverd door de 
desbetreffende personen en/of organisaties. 
Na reglementaire verankering zal gekeken worden naar te stellen inhoudelijke eisen. Die zullen worden 
opgenomen in het handboek competitiezaken. 
 

Ik ben – zoals bekend - voorstander van het beperken van de uitwassen van commerciële 

voetbalscholen en externe scouting en alles wat daarmee verbonden is. De nu gezette stap is een 

eerste, maar een zeer voorzichtige zonder enige inhoudelijke invulling. Dat had al wel verder mogen 

gaan. Zoals bekend, werken een aantal van die (commerciële) voetbalscholen samen met 

spelersmakelaars, waarbij (jeugd)spelers worden gelokt en gebonden met contracten en connecties bij 

BVO’s in binnen- en buitenland. De activiteiten van (commerciële) voetbalscholen doorkruisen deels 

de trainingen en wedstrijden van die (jeugd)spelers bij hun eigen club. Dit gebeurt deels ook door het 

doen spelen van wedstrijden tussen teams van (commerciële) voetbalscholen tegen reguliere 

clubteams, zowel van BVO’s als van AV-clubs. Dat zou vanuit de KNVB verboden kunnen cq moeten 

worden, want die BVO’s en AV-clubs zijn wel lid van de KNVB. Ook clubs die hun accommodatie voor 

trainingen en wedstrijden van die (commerciële) voetbalscholen beschikbaar stellen, zouden door de 

KNVB aangepakt kunnen cq moeten worden. Vervolgens kunnen individuele spelers en trainers – die 

zonder twijfel (bijna) allemaal via een club (of als trainer mogelijk rechtstreeks) KNVB-lid zijn, ook die 

kunnen daarop worden aangesproken. 

Het argument dat met die (commerciële) voetbalscholen geen rechtstreekse lidmaatschapsrelatie 

bestaat klopt, maar dat vind ik een ‘makkelijke’ uitweg: immers de spelers en trainers die deelnemen, 

alsmede de clubs die hun accommodatie (gratis of tegen betaling) ter beschikking stellen, alsook de 

clubs die in wedstrijden als tegenstander fungeren, die zijn wel KNVB-lid.” 

 

Reactie:  
Zie het antwoord op de vorige vraag. Door de te stellen eisen wordt een aantal zaken dat is genoemd 
ondervangen. 
 
In aanvulling geldt dat de KNVB geen voorstander is van de verboden die worden geschetst. Een 
gegeven is dat – juist vanwege de populariteit van voetballen – er altijd interesse is in meer 
voetbalactiviteiten. Het straffen van individuele personen voor het deelnemen aan voetbalactiviteiten 
kan overwogen worden, maar is voor ons niet de preferente weg. Wij geloven meer in het stimuleren 
van goede initiatieven (vooral via onze verenigingen) en daarbij voor zover nodig het stellen van 
eisen. Zodoende houden we ook zicht op de activiteiten in het brede voetballandschap. Dit laatste telt 
eens te meer wanneer wordt meegewogen dat niet iedere alternatieve vorm van voetbal organiseren 
en deelname daaraan op voorhand geblokkeerd kan of mag worden.   
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NAJAARSVERGADERING 2022 LEDENRAAD AMATEURVOETBAL 

AGENDAPUNT BESLUIT 

3. VERSLAG LEDENRAAD 18 
JUNI 2022 

Met inachtneming van de toezeggingen stelt de vergadering het verslag, inclusief de actielijst 
en besluitenlijst, van de vergadering van 18 juni 2022 vast.  

4. TERUGBLIK EERSTE 
SEIZOENSHELFT 2022/'23 

De ledenraad is op de hoogte gesteld van de terugblik over de eerste seizoenshelft van 
2022/’23.  

5. VERANTWOORDING SEIZOEN 
2021/’22  

5.1 Verslag bestuur amateurvoetbal 2021/’22 
Met inachtneming van de toezeggingen neemt de vergadering kennis van het verslag van het 
bestuur amateurvoetbal over het seizoen 2021/’22.  

5.2 Verslag raad van toezicht amateurvoetbal 2021/’22 
De ledenraad neemt kennis van het verslag van de raad van toezicht over het seizoen 
2021/’22.  

6. FINANCIËN 6.1 Jaarrekening amateurvoetbal 2021/’22 
De vergadering neemt kennis van het accountantsverslag, stelt de jaarrekening amateurvoetbal 
over het seizoen 2021/’22 vast en stemt in met het voorstel voor de bestemming van het 
positieve resultaat inclusief de geformuleerde kaders.  

6.2 Verlenen van kwijting bestuur amateurvoetbal 
De vergadering verleent kwijting aan het bestuur amateurvoetbal. 

6.3 Verlenen van kwijting raad van toezicht amateurvoetbal 
De vergadering verleend kwijting aan de raad van toezicht amateurvoetbal. 

7. VROUWEN EREDIVISIE, 
BELOFTEN EREDIVISIE EN 
BEKER VROUWEN 

Met inachtneming van de oproep en toezegging stemt de vergadering in met de overgang van 
de sectie amateurvoetbal naar de sectie betaald voetbal van de organisatie (en 
verantwoordelijkheid voor) de competitie Vrouwen Eredivisie, de competitie Beloften Vrouwen, 
het toernooi om de KNVB-beker vrouwen en de overige door de KNVB te organiseren 
competities/ toernooien/ wedstrijden tussen clubs die uitkomen in de Vrouwen Eredivisie. 

8. EINDRAPPORTAGE 
COMMISSIE FUNCTIONEREN 
LEDENRAAD 

De vergadering neemt kennis van de eindrapportage van de Commissie Functioneren 
Ledenraad en stemt in met de aanbevelingen van de Commissie.  

9. AGENDA 
BONDSVERGADERING(WAARVAN 

IN IEDER GEVAL HIER TE BEHANDELEN)

Met inachtneming van de aankondiging dat er tijdens de bondsvergadering een statement aan 
de orde wordt gesteld neemt de vergadering kennis van de volgende agendapunten:  

9.1 Vrouwen Eredivisie, Beloften Vrouwen en Beker Vrouwen 
9.2 KNVB Jaarverslag 2021/’22  
9.3 Verslag onderzoekscommissie integriteit seizoen 2021/’22 
9.4 Reglementaire aangelegenheden 
9.5 Herbenoeming bondsvoorzitter 

10. REGLEMENTAIRE 
AANGELEGHEDEN 

De vergadering heeft ingestemd met de reglementaire aangelegenheden: 

10.1 AV – RAV: Samenwerking vereniging met derde met betrekking tot 
trainingen en/of wedstrijden 
Met inachtneming van de afspraak dat de concretisering van de voorwaarden, zodra die er zijn, 
met de ledenraad worden gedeeld.   

10.2 AV – LVE: Aanpassing datum van rapporteren 

10.3 AV – LVE: Samenstelling licentiecommissie 

10.4 BOND – Statuten: Beslissingsbevoegdheid bondsbestuur 

10.5 BOND – Reglement Overschrijvingsbepalingen Algemeen, Opleidingsvergoeding en 
Solidariteitsbijdrage: Wijzigingen verenigingsjaar in kalenderjaar 

Bij agendapunt 10.4 en 10.5 neemt definitieve besluitvorming plaats in de bondsvergadering. 
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11.  (HER)BENOEMINGEN 11.1 Raad van toezicht amateurvoetbal 
De vergadering stemt in met de benoeming van Albert van Wijk als voorzitter van de raad van 
toezicht en Janneke Brink-Daamen als lid van de raad van toezicht.  
 
11.2.1 Leden tuchtorganen amateurvoetbal 
De vergadering stemt in met de voorgedragen (her)benoemingen conform gestelde rooster.  
 

11.2.2 Hoofdaanklager Zuid 
De vergadering stemt in met de benoeming van mevrouw K. Verhoeven tot hoofdaanklager in 
steunpunt Zuid voor de periode van 1 januari 2023 tot en met 30 juni 2025.  
 



ACTIELIJST

Ledenraad amateurvoetbal
Laatste update 2-jun-23

Status Actie Afkomstig uit Betreft Deadline Opmerkingen

Visie op differentiatie contributie voor 

verenigingsvrijwilligers en hoe om te gaan met het 

bondslidmaatschap. 

Voorjaarsvergadering 2018 Voorjaar 2023

In najaarsvergadering van 2022 is aangegeven dat voorjaar '23 

een voorstel/aanpak zou worden gedeeld  t.a.v. dit langgeleden 

benoemde punt. 

Gegeven de relatie met de komende discussie over het financiele 

beleid en de onder de strategische pijler "meer voetballers'  

aangekondigde visie op lidmaatschapsverbanden, geniet het 

(toch) de sterke voorkeur onderhavig actiepunt daarbij te kunnen 

betrekken. De samenhang is te groot voor losse benadering. Dat 

betekent evenwel dat het punt nog een keer op de actielijst blijft 

staan en in het najaar 2023 aan de orde gaat komen. Hierover is 

overigens afgestemd met de vragensteller van destijds.

In gezamelijkheid verkennen van de mogelijkheden 

om een financiele commissie in te stellen namens de 

ledenraad.

Voorjaarsvergadering 2020 Najaar 2023

Het gesprek met de ledenraad over het functioneren van de 

ledenraad maakt onderdeel uit van Werkconferentie de Aftrap. 

Voorbereiding daarvoor vindt plaats met Commissie functioneren 

ledenraad. De werkconferentie is uitgesteld wegens de 

coronapandemie. Aan herplanning wordt gewerkt. Opties van 

digitale invullling zijn onderzocht en worden uitgewerkt. Nog 

onderwerp van nadere uitwerking. Focus in eerste instantie 

gelegd op proces van verkiezingen. Na de verkiezingen zal het 

onderwerp geagendeerd worden op één van de werkconferenties 

in 2023. 

Informatie m.b.t. deelnemingen Najaarsvergadering 2021 agendapunt 5.1 voorjaar 2023 In het voorjaar van 2023 zal hierop worden teruggekomen. 

Voortgang communicatie/positionering LR Najaarsvergadering 2021 agendapunt 12

Voorjaar 2024

Onderwerp is meegenomen tijdens de werkzaamheden van de 

Commissie Functioneren Ledenraad. In het najaar van 2022 is er 

kennisgenomen van de eindrapportage van deze Commissie en 

is er ingestemd met de aanbevelingen vanuit de Comissie. Deze 

aanbevelingen, waaronder positionering, zijn tijdens een extra 

bijeenkomst met de ledenraad op 9 mei 2023 aan een nieuwe 

tijdlijn gekoppeld. Dit leidt tot aanpassing van de deadline naar 

voorjaar 2024. 
Samenwerking clubs - commerciele voetbalscholen Najaarsvergadering 2021 agendapunt 12 Voorjaarsvergadering 2023 Orientatie op ontwikkelingen en eventuele (reglementaire) 

stappen. Terugkoppeling gedaan tijdens voorjaarsvergadering. 

Tijdens de najaarsvergadering 2022 is de reglementaire basis 

vastgesteld voor de verdere kaders/voorwaarden. Concretisering 

van de kaders/ voorwaarden worden met de ledenraad gedeeld 

voorafgaand aan de voorjaarsvergadering van 2023. 

Uitwerken KNVB Strategisch Plan 2022 - 2026. 

Waaronder kijken naar de uitwerking van sportiviteit 

en respect en samenwerking tussen de verenigingen 

aangaande meisjes en- vrouwenvoetbal. 

Voorjaarsvergadering 2022 Agendapunt 5 Najaar 2023 Uitwerking is passend bij dynamisch karakter van plan aan de 

orde looptijd Strategisch plan. Eerste stap tijdens werkconferentie 

de Aftrap (najaar 2022) gezet. Samenwerking verenigingen 

meisjes-en vrouwen wordt in visie vrouwenvoetbal meegenomen. 

Verdere uitwerking volgt. 

Verkenning wat er valt onder ‘toekomstbestendige 

verenigingen’ en daarbij ook kijken naar de kaders 

(met ledenraad, alsook met belangenorganisaties).

Voorjaarsvergadering 2022 Agendapunt 5 Najaar 2023.

Verkiezingsprotocol en ledenraadsprofiel bespreken: 

''bij voorkeur' woonachtig in kieskring.' 

Voorjaarsvergadering 2022 Agendapunt 8.2 Najaarsvergadering 2023 Betrekken bij evaluatie verkiezingen.



Wanordelijkheden bij amateurverenigingen in kaart 

brengen. 

Voorjaarsvergadering 2022 Agendapunt 10.8, artikel 24, lid 3 Najaarsvergadering 2023 Aanpak rondom wanordelijkheden is onderwerp van herijking.  

Indien aan de orde zullen voor het najaar besluiten worden 

geagendeerd. In voorbereiding daarop zal de ledenraad worden 

meegenomen.

Overzicht van de spelerscontracten die ter 

goedkeuring bij de KNVB zijn aangeboden (schriftelijk 

overzicht). 

Voorjaarsvergadering 2022 Agendapunt 12 Voorjaarsvergadering 2023 Het eerste overzicht is op 15 december 2022 gedeeld op 

SharePoint. Aan het einde van het seizoen 2022/'23 zal een 

tweede overzicht worden geplaatst. 

Terugkoppeling evaluatie competitie O18/021 Voorjaarsvergadering 2022 Agendapunt 12 Voorjaarsvergadering 2023 Voorafgaand aan de voorjaarsvergadering 2023 is de evaluatie 

gedeeld met de ledenraad. 

Delen plan v.w.b. scheidsrechters Najaarsvergadering 2022 Agendapunt 5.1 Voorjaar 2023 Arbitrage staat nadrukkelijk genoemd in de strategische visie. Er 

wordt een plan opgesteld v.w.b. scheidsrechters. Na bespreking 

binnen directie is dit plan ter kennisname met de ledenraad 

gedeeld op SharePoint. 

Het bondsbestuur komt met een visie over de 

positionering van de vertegenwoordigde elftallen, 

zowel mannen als vrouwen. 

Najaarsvergadering 2022 Agendapunt 7 Najaar 2023
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